
Ügyiratszám: 955/2014 
 
 
Jegyzőkönyv 

 
Készült: Neszmély Község Önkormányzat Képviselő-testületének a 2014. június 2-án 17 

órakor kezdődő, Tatai Közös Önkormányzati Hivatal Neszmélyi Kirendeltségének 
Tanácstermében (Neszmély, Fő u. 129.) tartott közmeghallgatásáról. 

 
Jelen vannak: 
Janovics István polgármester 
Pató Bálint, Gál Istvánné, Szabó Géza, Szekeres Balázs képviselők 
 
Távol van az ülésről: 
Farkas Péter, Harcsa Balázs képviselő 
 
Meghívottként jelen vannak: 
László Ferenc a Tatai Közös Önkormányzati Hivatal Neszmélyi Kirendeltségének vezetője 
Dr. Friedrich Gábor a Tatai Rendőrkapitányság vezetője 
Agg Petra jegyzőkönyvvezető 
Bazsó Anikó gazdálkodási előadó 
Pogrányi Éva adóügyi előadó 
 
Lakosság részéről: 3 fő 
 
Janovics István polgármester: nagyon sok szeretettel köszöntöm a meghívottakat, a 
lakosság részéről megjelenteket. Tájékoztatom a jelenlévőket, hogy a közmeghallgatásról 
hangfelvétel és jegyzőkönyv készül, ezért megkérek mindenkit, hogy a hozzászólás, kérdés 
előtt mondja be a nevét. Megállapítom, hogy a képviselő-testület határozatképes, mert a 7 
képviselő közül 5 fő jelen van. Az ülést megnyitom. A képviselő-testület és a lakosság is 
megkapta a napirendi pontokat. Örülök, hogy eljöttek, javaslom, hogy kezdjük el a 
közmeghallgatást a kiadott napirendi pontok szerint. Indítványozom, hogy a képviselő-testület 
a mai közmeghallgatáson a következő napirendeket tárgyalja meg: 

1. Neszmély Község közbiztonságáról szóló tájékoztató 
Előterjesztő:  Tata Város Rendőrkapitánya, körzeti megbízott 
 

2. A 2013. évi költségvetés végrehajtásáról szóló beszámoló 
Előterjesztő: Janovics István polgármester 
Előkészítő: László Ferenc kirendeltség-vezető 
 Bazsó Anikó gazdálkodási főelőadó 
 Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság 

3. Egyebek, kérdések 
 
Kéri, aki az elhangzott javaslattal egyetért, szavazzon. A polgármester megállapítja, hogy a 
jelenlévő 5 képviselő egyhangú, 5 igen szavazattal, az indítvánnyal egyetért és a következő 
határozatot hozza: 
 
 
 
 



Neszmély Község Önkormányzat Képviselő-testületének 
60/2014.(VI.2.) határozata 

A 2014. június 2-i közmeghallgatás napirendjének meghatározásáról 
 
Neszmély Község Önkormányzat Képviselő-testülete a mai közmeghallgatáson az alábbi 
napirendeket vitatja meg: 

1. Neszmély Község közbiztonságáról szóló tájékoztató 
Előterjesztő:  Tata Város Rendőrkapitánya, körzeti megbízott 

 
2. A 2013. évi költségvetés végrehajtásáról szóló beszámoló 

Előterjesztő: Janovics István polgármester 
Előkészítő: László Ferenc kirendeltség-vezető 
 Bazsó Anikó gazdálkodási főelőadó 
 Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság 

3. Egyebek, kérdések 
 

Határidő: azonnal 
Felelős: Janovics István polgármester 
 
 
 

1. Neszmély Község közbiztonságáról szóló tájékoztató 
Előterjesztő:  Tata Város Rendőrkapitánya 
 

Janovics István polgármester: felkérem Dr. Friedrich Gábor rendőrkapitányt a tájékoztató 
megtartására. 
 
Dr. Friedrich Gábor rendőrkapitány: köszönöm a meghívást, és köszöntöm a résztvevőket. 
Az elmúlt 5 év nyomozásáról tartanék összehasonlítást. Kiemelten kezelt bűncselekmény az, 
ami a lakosságot leginkább irritálja, lezárt eljárás 2009-ben 26 volt, ez a szám 2013-ban 18-ra 
csökkent. Közterületen elkövetett bűncselekmény 2009-ben 8, 2010-ben 19, 2011-ben 9, 
2012-ben 14, 2013-ban 6 eset volt. Vagyon elleni bűncselekmény 5 volt, ebből rongálás 2, 
testi sértés 1, ami súlyos testi sértés volt, garázdaság kétszer fordult elő, lopás pedig 13-szor.  
A nyomozás eredményessége 2011-ben 42,86%, 2012-ben 51,2%, 2013-ban 63,6% volt. Ez 
egy nagyon szép eredmény, mindig elmondom, hogy a 100%-os eredmény utópia.  
Az idei évre a mai napig kértem le a bűncselekmények számát. Vagyon elleni bűncselekmény 
eddig 13 volt, tavaly 5. Személy elleni bűncselekmény tavaly nem volt, idén már 3. Közrend 
elleni bűncselekmény tavaly nem volt, idén 3, ebből 1 garázdaság, 2 kábítószerrel való 
visszaélés. Tulajdon elleni szabálysértés 2013-ban 6 eset volt. 
Közúton történő személyi sérülés 2009-ben 5, 2010-ben 4, 2011-ben 5, 2012-ben és 2013-ban 
1-1 esetben fordult elő.  
Szeretném elmondani, hogy Körmöndi István körzeti megbízott, a mai napon nem vesz részt a 
közmeghallgatáson, fogadóóráin rendelkezésükre áll, valamint elérhető szolgálati időn belül a 
mobiltelefonján, és mivel itt él, tudom, hogy szolgálati idején kívül is a helyiek 
rendelkezésére áll, rendkívül agilis, kezdeményező, lokálpatrióta kollega, bátran forduljanak 
hozzá. 
Közlekedési helyzetet tekintve a 10-es főút közelsége nagy veszélyforrás, megterheli a 
lakosság életét a zajhatás és az ingatlanok rongálódása is. Ennek a problémának a megoldása 
nem a mi hatáskörünk. Halálos kimenetelű közlekedési baleset 2013-ban nem történt, 2012-



ben a közúton 1 súlyos sérülés volt. Minden héten sebességfigyelő berendezést helyezünk ki a 
településen, azonban tisztában vagyunk vele, hogy ez csak egy tüneti kezelés.  
Elmondhatom, hogy a rendőrség és az önkormányzat kapcsolata nagyon jó, havonta 
megbeszéljük az esetlegesen felmerülő kérdéseket kistérségi ülésen, valamint telefonon is 
tartjuk a kapcsolatot polgármester úrral és kirendeltség-vezető úrral egyaránt. 
A jó kapcsolat megmutatkozott a 2013-as árvíz idején is, elmondhatom, hogy ekkora 
kihívással sem a kapitányság, sem ez a képviselő-testület nem találkozott. 
Köszönöm szépen a figyelmet, várom a kérdéseket. 
 
Janovics István polgármester: köszönjük szépen, ezúton is szeretném megköszönni az árvíz 
során nyújtott segítséget, mind a Kapitány úrnak, mind a kapitányság kollektívájának. A 
körzeti megbízott munkájával mi is meg vagyunk elégedve, a jó kapcsolat évek óta tart. A 
beszámolóban hallottak szerint a kábítószer nincsen jelen a településen, aminek nagyon 
örülök. A sebesség ellenőrző berendezések jelenlétét köszönjük. Szeretném elmondani, hogy 
a település kamerarendszer kiépítéses pályázaton vesz részt, siker esetén a bűncselekmények 
száma reméljük tovább csökkenthető. 
 
Dr. Friedrich Gábor rendőrkapitány: a kábítószer jelen van mindenhol. Az, hogy kevés 
eljárást indítunk, attól még sokan kipróbálják, figyeljünk oda a kiskorúakra és az iskolákban is 
fordítsunk kiemelt figyelmet a kábítószer prevencióra. 
 
Pósán Gyöngyi helyi lakos: nekem az a problémám, hogy a Szentmiklósi utcáról a Fő utcára 
nehéz kikanyarodni a kihelyezett Volán tábla miatt, valamint a Hősök során is nehéz 
kikanyarodni a fagyizó előtt álló autók miatt.  
 
Janovics István polgármester: tisztában vagyunk a problémával, a fagyizó előtt 
gondolkodunk egy megállni tilos tábla kihelyezésén annak érdekében, hogy a művelődési 
háznál parkoljanak. A Szentmiklósi utcánál lévő táblát pedig a Vértes Volán felé jeleztük.  
 
Pósán Gyöngyi helyi lakos: Kapitány úrtól szeretném megkérdezni, hogy jól tudom-e, hogy 
10 éves gyerek nem közlekedhet elektromos biciklivel, de még biciklivel sem. 
 
Dr. Friedrich Gábor rendőrkapitány: 12 év alatti gyermek szülői felügyelet nélkül nem 
kerékpározhat.  
 
Pósán Gyöngyi helyi lakos: én már szóltam neki, de azt gondolja, hogy rosszat akarok, de a 
kamionok mellett közlekedik a kisfiú minden reggel és délután.  
 
Gál Istvánné képviselő: azt szeretném kérdezni, hogy ha én a járdán megyek biciklivel, 
akkor azért megbüntethetnek? Borzalmas a fő út állapota, ezért a járdán közlekedem. 
 
Dr. Friedrich Gábor rendőrkapitány: abban az esetben, ha a főút állapota nem teszi 
lehetővé a kerékpározást, a járda is használható. Esetleges ellenőrzés során megvizsgálják, 
hogy milyen az adott útszakasz állapota.  
 
Pósán Gyöngyi helyi lakos: tanítani kellene a gyerekeknek a kerékpáros közlekedést, mert 
nincsenek a szabályokkal tisztában.  
 
Dr. Friedrich Gábor rendőrkapitány: ha igény van rá, akkor tarthatunk oktatást a 
gyerekeknek a gyalogos és a kerékpáros közlekedésről óvodában, iskolában. 



 
László Ferenc kirendeltség-vezető: önkormányzatunk nyertes pályázóként az Eurovelo6 
kerékpárút neszmélyi szakaszának, tervezésén vesz részt. Ha a tervek megvalósulnak, akkor 
nyilvánvalóan az út felújítását is jelenthetné.  
 
Farsang Anett helyi lakos: három problémát szeretnék felvetni: elektromos fűkaszák zaj 
okozása, póráz nélküli kutyák a Duna parton, valamint rendszám nélküli crossz motorosok 
zajhatása a Duna parton.  
 
Dr. Friedrich Gábor rendőrkapitány: a fűkaszák, ha nem éjszaka használják, akkor nem 
okozhatnak gondot, a póráz nélküli kutyasétáltatás szabálysértésnek minősül, a rendszám 
nélküli crosszmotorosok zajhatása: ha ilyet észlelnek, hívják bátran a rendőrséget. Lehet 
tudni, hogy kik, helybeliek esetleg? 
 
Szekeres Balázs képviselő: úgy gondolom, hogy helyiek lehetnek, mert visszatérő probléma 
és az a legnagyobb gond, hogy nem rendeltetésszerűen használják a járművet, véleményem 
szerint Natura 2000-es területen ez bűncselekménnyel, garázdasággal felér és 3 év 
börtönbüntetésre is ítélhetik.   
A póráz nélküli kutyasétáltatásnál pedig a jegyző járhat el szabálysértésként.  
 
Dr. Friedrich Gábor rendőrkapitány: a rendőrség a szabálysértőkkel szemben eljárhat. A 
crosszmotorosok zajhatása, garázdasággal semmiképpen nem ér fel, ahhoz erőszakos 
magatartást kell tanúsítani. 
 
László Ferenc kirendeltség-vezető: a póráz nélküli kutyasétáltatás esetén a szabálysértési 
eljárás nem a jegyző hatásköre, átkerült a kormányhivatalhoz, ilyen esetekben a rendőrségen 
kívül még a járási hivatal járhat el. A fűnyírással kapcsolatban, a zajhatás megszüntetésére, 
amennyiben a képviselő-testület úgy dönt, lehet rendeletet alkotni, nyilván csak akkor van 
értelme, ha olyan rendeletet alkotunk, amit be is lehet tartatni.  
 
Szekeres Balázs képviselő: szabálysértésnél mondhatja-e a rendőr, hogy nem az ő hatásköre, 
hanem a jegyzőé? 
 
Dr. Friedrich Gábor rendőrkapitány: nem!  
 
Janovics István polgármester: köszönöm Kapitány úr tájékoztatását, részvételét. Javaslom, 
térjünk át a második napirendi pontra. 
 
 
 
2. A 2013. évi költségvetés végrehajtásáról szóló beszámoló 

Előterjesztő: Janovics István polgármester 
 
 
Janovics István polgármester:  
 
- 2013 novemberében volt utoljára olyan testületi ülés, ahol minden képviselő 

jelen volt 



- az óvoda működésével kapcsolatban két névtelen feljelentés is érkezett a 
kormányhivatal felé, megoldottuk a problémákat, személyi változások is 
történtek 

- az iskola az átadás óta is jól működik, a 2013/2014-es tanév kiemelkedő 
tanulmányi eredményeket hozott 

- a falu civil szervezeteivel továbbra is folyamatosan tartjuk a kapcsolatot, 
jelenleg két alapítvány alapítója az önkormányzat, az egyik a Neszmély 
Községért Közalapítvány, a másik a Pro Neszmély Alapítvány 

- sport terén sajnos inaktív a település, remélem, hogy fel tudjuk éleszteni 
- költségvetés: 2013-ban a bevételek főösszege 154.851 E Ft, a kiadások 

főösszege 192.609 E Ft, a pénzmaradvány pedig 45.268 E Ft volt.  
-  az alábbi pályázatokon sikerült nyernünk:  

o árvízi vis-maiorra és helyreállításra 46MFt 
o művelődési ház külső felújításra+park 16MFt, belsőre 4MFt 
o Takarítsuk ki Dunamentét 3,5MFt 
o adósságkonszolidáción részt nem vett önkormányzatok támogatása: 20MFt 
o mezőőri jármű beszerzése: 5MFt 
o iskola energiahatékonysági pályázata 16MFt 
o kerékpárút terveztetés 21MFt 
o Helyi Közösségi Akadémia 3,5MFt 
o gyermekétkeztetés normatíva 2,2MFt 
o Vértes-Gerecse Hulladék 5 Milliárd Ft (a konzorciumi partnerekkel közösen.) 

- az iskolába jelenleg 132 fő jár, ebből 73 fő általános iskolába, 27 fő 
szakiskolába, 32 fő a művészeti iskolába, a 2014-2015-ös tanévre 7 elsős 
iratkozott be 

- az óvodába 31 gyerek jár, az iskoláskorú 7 gyerek közül mindenki a neszmélyi 
iskolába iratkozott be 

- a 2013-as évben 14 halott volt és 8 gyermek született, idén eddig 13 halott és 
sajnos csak 3 gyermek született 

- 2013-ban 44 főt foglakoztattunk közmunkán, akik jó és hasznos munkát 
végeztek 

- idén a Hídverő napok július 4-6 között kerül megrendezésre, 4-én Madarban, 
5-6-án Neszmélyen 

- tervezzük az I. világháborús emlékmű helyreállítási pályázaton való részvételt 
- a református templomtól a hivatalig a járda, valamint a Szilvapatak utca 

felújítása fog megvalósulni 
- az óvodai játszótér eszközökre nyertünk 2mFt-ot és a Hilltop felé vezető útra 

7MFt-ot 
 
 
 
3. Egyebek, kérdések 
 
Pósán Gyöngyi helyi lakos: a Hilltop felé vezető út szerintem nagyon rossz lett.  
 
Janovics István polgármester: az elnyert pályázati összegből ezt tudtuk megvalósítani, úgy 
gondolom, hogy jelentősen jobb lett a közlekedés minősége. Nyilván jobb lett volna, ha az 
egész út felújításra kerül, erre 190MFt-os árajánlatot kaptunk. Volt szó arról, hogy a Hilltop is 
ad hozzá támogatást, de ez nem valósult meg.  
 



Dr. Csicsai László helyi lakos:  
 

- iskolában a nevelést meg kellene reformálni, a gyerekek 
visszahajlították a Szöllősi tábláját, sok a törött üveg is 

- megszűnt a konténer, javaslom, hogy a Duna parton helyezzenek el 
néhányat, mert sok lesz az illegális hulladék 

- vadkár: rengeteg a vad és nagyon veszélyesek a kullancsok, melyeket 
hordoznak 

- Kilátó utat szeretném, ha meg lenne csinálni, sokan járnak arra, 
hónapok óta telefonálgatok, sok másik út felújítása megtörtént, de ez 
nem 

 
 
Janovics István polgármester:  
 

- iskolán kívül nem kötelessége a tanárnak a gyerekeket nevelni. 
- fémkonténert nem rakhatunk ki a Duna partra, mert az Natura 2000-es 

terület, fából készült konténert lehet kihelyezni, a Takarítsuk ki 
Dunamentét pályázaton kaptunk fából készült hulladéktárolókat 

 
 
László Ferenc kirendeltség-vezető szól a hulladékgyűjtésről: a jelenlegi szolgáltató 
közbeszerzési eljárás keretein belül került kiválasztásra, a konténerek megszüntetésre 
kerültek, azonban vállalták, hogy a külterületen élők hulladékát, valamint a zöldhulladékot is 
elszállítják, úgy gondolom, hogy ez nem hátra, hanem előre lépés. Ugyanakkor nő a 
felelősségünk az illegális lerakás megakadályozása miatt. 
 
Pató Bálint képviselő: én is meg tudom erősíteni, hogy rengeteg a vad, a vadásztárság 
képviselői rendszeresen jönnek kárfelmérésre. 
 
Janovics István polgármester: az úttal kapcsolatban pedig szeretném elmondani, hogy azok 
az utak, amelyeket felújítottak, pályázati pénzből állították helyre, murvát ígértem ami még 
nem érkezett meg, előre láthatólag jövő héten megkapjuk és fogunk kivinni a kilátó útra is 
 
Pósán Gyöngyi helyi lakos: szeretném megkérdezni, hogy a Várhegyalja utáni terület mikor 
lesz belterületté nyilvánítva? 
 
Janovics István polgármester: ahhoz, hogy belterületté nyilvánítsuk, először is utat kellene 
kialakítani, közművesíteni, csatornát vinni. 
 
Pósán Gyöngyi helyi lakos: igazgató asszonnyal problémám van, kihez fordulhatok, ha a 
püspök nem válaszol a levelemre? 
 
Janovics István polgármester: a Tatai Református Egyházközséghez,  ők a fenntartók 
 
Pósán Gyöngyi helyi lakos: a Hídverő napok lebonyolítására mekkora összeg áll 
rendelkezésre? 
 
Janovics István polgármester: 1,2 MFt-tal rendelkezünk, ebben van természetben nyújtott 
támogatás is, ebből 500eFt önkormányzati támogatás. 



 
Szekeres Balázs képviselő: szeretném jelezni, hogy az iskolánál, a kapubejárónál van egy 
cölöp, nincs rajta a címer, fel kellene matricázni, ez egy költségkímélő megoldás, a hivatalnál 
is már lekopott. 
 
 
Több kérdés, hozzászólás nem érkezett, Janovics István polgármester 20.00 órakor a mai 
közmeghallgatást befejezettnek nyilvánította. 
 
 
 
 

Kmf. 
 
 

Janovics István      Dr. Kórósi Emőke 
                   polgármester          jegyző 
 
 
Jegyzőkönyvet készítette és vezette: 
 
 

László Ferenc                 Agg Petra 
kirendeltség-vezető      jegyzőkönyvvezető 


